



## BLOG SUBMISSIONS POLICY<sup>1</sup>

The *Ottawa Law Review* is currently accepting blog submissions on a rolling basis. The *OLR Blog* is seeking short commentaries on contemporary legal issues by academics, legal practitioners, and law students.

### General Guidelines

#### AUTHOR'S INFORMATION

A submission must be accompanied by a submission form providing the following information about the author:

- Full name;
- Profession and affiliation (or, if student, year of study and school);
- Telephone number and e-mail address;
- Academic credentials, and other relevant biographical information;
- Whether or not they wish for a disclaimer to be provided stating that all opinions expressed are solely the author's and not their affiliated institutions; and
- Declaration of any pertinent funding or bias.

#### FORMAT

- Microsoft Word document (.docx);
- 12-point Times New Roman font;
- Double-spaced text;
- 2.54 cm margins;
- Arabic numeral page numbers on bottom right corners;
- Total word count at end of document; and
- Must not exceed 2000 words, excluding endnotes.

#### LEGAL CITATION FORMAT

- Endnotes must be used (not footnotes), and they must otherwise conform to the most recent edition of the *Canadian Guide to Uniform Legal Citation* (Toronto: Carswell); and
- Where possible, hyperlinks must be provided to all accessible digital sources.

---

<sup>1</sup> Approved by the Senior Board of the OLR on September 11, 2020. In force.



## Policies

### 1. ORIGINALITY AND EXCLUSIVITY

- a. The *Ottawa Law Review* only publishes original material, meaning that a substantially similar version of the work has not been previously published.
- b. Authors must inform the *Ottawa Law Review* if their submissions relate to any prior work.
- c. The *Ottawa Law Review* only considers exclusively submitted material that is not simultaneously under consideration by any other publication

### 2. PLAGIARISM

It is the author's responsibility to comply with the University of Ottawa's policy on academic fraud. The *Ottawa Law Review* strictly adheres to this policy.

### 3. ANONYMITY FOR STUDENTS

- a. The *Ottawa Law Review* considers student submissions anonymously, without regard to the author's identity, institutional affiliation, prior publications, credentials, or previous submissions.
- b. To facilitate an anonymous process, no identifying information, such as credentials, biographical information, acknowledgements, and references to the author's previous works, will appear in the submission during the evaluation process.
- c. The Online Manager is the only member of the Editorial Board who has knowledge of the identity of the author. Neither the members of the Blog Selection Committee nor the editors have knowledge of the author's identity during editing.

### 4. SELECTION PROCESS

- a. In addition to style, organization, persuasiveness, coherence, concision, and clarity, the substance of the submission is evaluated based on the following criteria:
  - Does the blog contain a clear idea or argument as its thesis?
  - Is the idea or argument discussed in a novel manner?
  - Are the supporting citations accurate?



- Does the blog lay a foundation for further debate?
- b. A majority vote by the Blog Selection Committee determines whether the blog is to be published. Each member of the Blog Selection Committee can vote for one of two possible decisions regarding a submission: accept or reject.
- c. Blogs are accepted only when there is no need for the author to make major changes.

## 5. CONTACT INFORMATION

If you have questions about the Blog Submissions Policy, please contact the Online Manager, Blog of the Ottawa Law Review.

*Ottawa Law Review*

University of Ottawa Faculty of Law

[rdo-olr.enligne-online@uottawa.ca](mailto:rdo-olr.enligne-online@uottawa.ca)

rdo-olr.org

57 Louis-Pasteur Pvt., Ottawa, ON, K1N 6N5, Canada

## **POLITIQUE DE SOUMISSION DE BLOGUES<sup>2</sup>**

La *Revue de droit d'Ottawa* accepte actuellement les soumissions de blogues sur une base continue. Le *Blogue RDO* est à la recherche de courts commentaires sur des questions juridiques contemporaines par des académiciens, des praticiens du droit et des étudiants en droit.

### **Directives générales**

#### **INFORMATIONS CONCERNANT L'AUTEUR**

Une soumission doit fournir les informations suivantes concernant l'auteur :

- Nom complet ;
- Profession et affiliation (ou, si étudiant, année d'étude et école) ;
- Numéro de téléphone et adresse courriel ;
- Références académiques, et autres informations biographiques pertinentes ;
- S'ils souhaitent ou non qu'un avertissement soit fourni indiquant que toutes les opinions exprimées sont uniquement celles de l'auteur et non celles des institutions auxquelles celui-ci est affilié ; et
- Déclaration de tout financement ou biais pertinent.

#### **FORMAT**

- Document Microsoft Word (.docx) ;
- Police Times New Roman de 12 points ;
- Texte à double interligne ;
- Marges de 2,54 cm ;
- Numéros de page en chiffres arabes dans les coins inférieurs droits ;
- Nombre total de mots à la fin du document ; et
- Ne doit pas dépasser 2000 mots, sans compter les notes de fin de texte.

#### **FORMAT DES CITATIONS JURIDIQUES**

- Il faut utiliser des notes de fin de texte (et non des notes de bas de page) et se conformer à l'édition la plus récente du Guide canadien de la référence juridique uniforme (Toronto : Carswell).

---

<sup>2</sup> Approuvé par le Comité de rédaction de la RDO, le 11 septembre 2020. En vigueur.

- Dans la mesure du possible, des hyperliens doivent être fournis vers toutes les sources numériques accessibles.

## Politiques

### 1. ORIGINALITÉ ET EXCLUSIVITÉ

- a. La *Revue de droit d'Ottawa* ne publie que du matériel original, ce qui signifie qu'une version substantiellement similaire de l'œuvre n'a pas été publiée auparavant.
- b. Les auteurs doivent informer la *Revue de droit d'Ottawa* si leurs soumissions se rapportent à un travail antérieur.
- c. La *Revue de droit d'Ottawa* ne prend en considération que les textes soumis exclusivement et qui ne sont pas simultanément à l'étude par une autre publication.

### 2. PLAIGIAT

Il incombe à l'auteur de se conformer à la politique de l'Université d'Ottawa sur la [fraude universitaire](#). La *Revue de droit d'Ottawa* adhère strictement à cette politique.

### 3. ANONYMAT DES ÉTUDIANTS

- a. La *Revue de droit d'Ottawa* examine les textes soumis par les étudiants de façon anonyme, sans égard à l'identité de l'auteur, à son affiliation institutionnelle, à ses publications antérieures, à ses qualifications ou à ses soumissions antérieures.
- b. Pour faciliter un processus anonyme, aucune information permettant d'identifier l'auteur, comme ses qualifications, ses renseignements biographiques, ses remerciements et ses références à ses travaux antérieurs, n'apparaîtra dans la soumission au cours du processus d'évaluation.
- c. Le Gestionnaire en ligne est le seul membre du comité de rédaction à connaître l'identité de l'auteur. Ni les membres du comité de rédaction des blogues ni les rédacteurs en chef n'ont connaissance de l'identité de l'auteur pendant la rédaction.

### 4. PROCESSUS DE SÉLECTION

- a. En plus du style, de l'organisation, du caractère persuasif, de la cohérence, de la concision et de la clarté, le fond de la soumission est évalué sur la base des critères suivants :

- Le blogue contient-il une idée ou un argument clair comme thèse ?
  - L'idée ou l'argument est-il abordé de manière originale ?
  - Les citations à l'appui sont-elles exactes ?
  - Le blogue ouvre-t-il la porte à d'autres débats ?
- b. Un vote majoritaire du comité de sélection des blogues détermine si le blogue sera publié. Chaque membre du comité de sélection des blogues peut voter pour l'une des deux décisions possibles concernant une soumission : accepter ou rejeter.
- c. Les blogues ne sont acceptés que lorsque l'auteur n'a pas besoin d'apporter de changements majeurs.

## 5. INFORMATIONS DE CONTACT

Si vous avez des questions au sujet de la Politique de soumission des blogues, veuillez communiquer avec le Gestionnaire en ligne, blogue de la *Revue de droit d'Ottawa*.

*Revue de droit d'Ottawa*

Université d'Ottawa, Faculté de droit

[rdo-olr.enligne-online@uottawa.ca](mailto:rdo-olr.enligne-online@uottawa.ca)

rdo-olr.org

57, rue Louis-Pasteur, Ottawa, ON, K1N 6N5, Canada